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SARAJEVO, 29. oktobra 2008. (Beta) - Evropska komisija priprema novu strategiju za jugoistok 

Evrope koja se zasniva na medjudržavnim projektima, izjavio je generalni sekretar Saveta za 

regionalnu saradnju (RCC) Hido Biščević.  

"Ta strategija bi otvorila prostor vladama naših zemalja da na multilateralnoj osnovi predlažu 

konkretne razvojne projekte u oblasti energetike, infrastrukture i drugih priroritetnih područja 

razvoja ovog dela Evrope", rekao je Biščević u intervjuu agenciji Beta.  

Savet za regionalnu saradnju je naslednik Pakta stabilnosti za jugoistočnu Evropu koji radi na 

regionalnom povezivanju i saradnji, pomaže proces reformi, podržava proces evropske i 

evroatlantske integracije i podstiče angažovanje EU i drugih donatora u regionu. Savet ima 45 

članova, među kojima je i Srbija.  

Biščević je rekao da je ključno za razvoj regiona "multilateralna osnova" za projekte razvoja koje 

je Evropska komisija spremna da podrži. Nagasio je da je finasijski okvir "već određen, a reč je o 

oko pola milijarde eura" i sada sledi izrada projekata.  

"Ja doista mislim da bi serija međudržavnih projekata otvorila jedan potpuno novi proces, novu 

dinamiku u regionu i da bismo se oslobodili ovog dosadašnjeg teškog nasleđa u kojem su 

nerešena pitanja blokirala ekonomski razvoj i time stvarala začarani krug od dvadeset godina, 

koliko veliki deo evropskog jugoistoka kasni za ostatkom kontinenta", rekao je Biščević.  

Dodao je da bi bilo uputno da politička vođstva, bez obzira na težinu pojedinih pitanja, 

prepoznaju da je saradnja nužna da se spreči dalje zaostajanje.  

Ocenio je da je dosadašnji rad Saveta potvrdio spremnost zemalja jugoistočne Evrope da prvi put 

formiraju takvo telo i uključe se u njegov rad.  

"Savet je u potpunosti preuzeo najbolje delove nasleđa Pakta, ali je istovremeno otvorilo prostor 

i za nove inicijative", rekao je Biščević.  

Istakao je da je Savet za regionalnu saradnju uspeo da prođe kroz delikatnu početnu fazu 

osnivanja i postavljanja političke i radne platforme "u okolnostima koje su na ovim prostorima i 

dalje obeležene osetljivim otvorenim pitanjima".  

Upitan koliki je stvarni uticaj Saveta za regionalnu saradnju, Biščević je izjavio da je "RCC i u 

službenim dokumentima EU prepoznato kao ključni partner i sagovornik".  



"Ono što Savet može, treba i radi, jeste smišljanje i koordinacija inicijativa i projekata koje mogu 

da ubrzaju privredni i društveni razvoj, podignu standarde celog regiona i jačaju regionalnu 

saradnju koja je važan dio kriterija za ostvarivanje članstva u EU".  

Upitan o stutusu Kosova u Savetu, Biščević je kazao da "Kosovo učestvuje u radu Saveta za 

regionalnu saradnju u skladu s rezolucijom 1244 Saveta bezbednosti UN, sledstveno svom 

statusu u bivšem Paktu stabilnosti".  

"Po prirodi stvari, da bi mogao da ostvari svoj zadatak i svoju Misiju, Savet mora da ostane 

neutralan u pogledu svih otvorenih pitanja u regionu. Savet nije političko telo, on je operativno 

telo Procesa saradnje u jugoistoccnoj Evropi (SEECP)", rekao je generalni sekretar.  

Dodao je da je "u pogledu ovog osetljivog pitanja Savet statusno neutralan", jer bi u suprotnom 

postao delom problema i sam sebi onemogućio ostvarenje temeljne misije - regionalne saradnje.  

"Razgovarao sam s ministrom Vukom Jeremićem i srpskim zvaničnicima, razgovarao sam i u 

Prištini, Briselu, gde god je trebalo. Savet prati rekonfiguraciju UNMIK-a i deluje u skladu s 

važećom međunarodnopravnom situacijom", rekao je Biščević.  

Generalni sekretar Saveta je na kraju intervjua agenciji Beta izrazio uverenje da je "i sa 

stanovišta Srbije i srpskog pogleda na pravno-političku situaciju, takođe važno da se održavaju 

odnosi koji će omogućiti razvoj i na Kosovu".  
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